

## تعميم

الموضوع: تعميم إلحاقى - بشأن رفع وثائق تأمين المركبات لنظام نجم نت.

الرقم: ت.ع.م./٢٦٠/٢٠٢٣

التاريخ: 2023/02/20 م

**Subject: Follow-up circular - Regarding Uploading Motor Insurance Policies to the Najm Net system.**

Dear CEO,  
Dear CCO,

المحترم  
المحترم

سعادة الرئيس التنفيذي  
مسؤول الالتزام

Greetings,

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته،

In reference to the Saudi Central Bank's "SAMA" Circular No. (93) dated 11/19/1437 AH, regarding uploading Motor Insurance policies to Najm Net system "the System", and in reference to what was noticed regarding the delays of uploading Motor Policies to the System; the following must be adhere:

إشارةً إلى تعميم البنك المركزي السعودي رقم (ت.ع.م./٩٣/١٦٠٨) بتاريخ ١٤٣٧/١١/١٩هـ، بشأن الرفع الفوري لوثائق تأمين المركبات لنظام نجم نت "النظام"، وإشارةً إلى ما تم رصده من التأخر من رفع الوثائق على النظام؛ فيتعين الالتزام بالآتي:

- 1- All insurance companies must directly and immediately upload all Motor Insurance policies of all types (Corporate/individuals) on the System, so the uploading procedure synchronized with the policyholder's completion of purchasing the Insurance Policy. If the System rejects the Policy, the Insurance Company must correct the data and re-upload the Policy immediately in the System.
- 2- Najm for Insurance Services "Najm" must directly and immediately upload all Motor Insurance policies of all types (Corporate/individuals) on the System of the entity electronically linked and authorized by the Ministry of Interior upon receiving

١- على جميع شركات التأمين الالتزام بالرفع الفوري والمباشر لكافة وثائق تأمين المركبات بجميع أنواعها (شركات/أفراد) على النظام، بحيث تتزامن عملية الرفع مع انتهاء حامل الوثيقة من شراءها. وفي حال رفض النظام الوثيقة، فيتعين الالتزام بتصحيح بياناتها وإعادة رفعها بشكل فوري.

٢- على شركة نجم لخدمات التأمين "نجم" الالتزام بالرفع الفوري والمباشر لكافة وثائق تأمين المركبات بجميع أنواعها (شركات/أفراد) على نظام الجهة المعنية بالربط الإلكتروني مع وزارة الداخلية فور استلامها من قبل شركات التأمين. وفي حال رفض نظام الجهة

from the insurance companies. If the authorized System rejects the Policy, Najm must correct the data and re-upload the Policy immediately in the System.

المعنية الوثيقة، فيتعين الالتزام بتصحيح بياناتها وإعادة رفعها بشكل فوري.

3- Najm shall provide SAMA with a monthly report on the degree of its and the insurance companies compliance with uploading data of Motor Insurance Policies as per Articles No. (1 and 2) mentioned above, unless otherwise issued by SAMA.

٣- على شركة نجم تزويد البنك المركزي بتقرير شهري عن مدى التزامها والالتزام شركات التأمين برفع بيانات وثائق تأمين المركبات وفقاً للفقرتين رقم (١ و ٢) المشار إليهما أعلاه، ما لم يصدر خلاف ذلك من البنك المركزي.

**To be informed and complied with.**

للاطلاع والعمل بموجبه،

**Kind Regards,  
General Department of Insurance Control**

وتقبلوا تحياتنا،  
الإدارة العامة للرقابة على التأمين

Scope:

- Insurance Companies.
- Najm for Insurance Services.

نطاق التوزيع:

- شركات التأمين.
- شركة نجم لخدمات التأمين.

البنك المركزي السعودي  
SAMA  
Saudi Central Bank

